

CONTRIBUTORS

CARYS CRAIG is an assistant professor of law at Osgoode Hall Law School in Toronto, Canada, where she teaches copyright law, trade-mark law and international aspects of intellectual property. She has a First Class LLB (Honours) degree from the University of Edinburgh, an LLM from Queen's University in Kingston, and is currently completing her SJD at the University of Toronto.

DANIEL GERVAIS is the author of *The TRIPS Agreement: Drafting History and Analysis*, the reference book on the history and interpretation of the TRIPS Agreement (2d edition, Sweet & Maxwell, 2003), and coauthor of *Intellectual Property: The Law in Canada* (Carswell, 2005)—with Dr Elizabeth F. Judge—and a forthcoming book on collective management of copyright, to be published by Kluwer Law International in 2006. Dr Gervais is Associate Editor of the Journal of World Intellectual Property and Board member of the Oxford Journal of Intellectual Property Law and Practice.

EMILY WOODWARD DEUTSCH is completing her law degree at the Georgetown University Law Center in Washington, DC. She hones her legal skills as a law clerk at the Washington Metropolitan Area Transit Authority, and her internet experience as an online editor at *The Washington Post*. Emily is a graduate of the College of William and Mary in Williamsburg, Virginia.

AVNER LEVIN is currently researching the legal regulation and protection of personal information in the retail, health-care and employment sectors across jurisdictions within Canada and internationally, with a focus on the US, the EU and Australia. His additional research interests lie in knowledge management law, employment and labour law and jurisprudence.

MARY JO NICHOLSON authored the first Canadian textbook on the *Legal Aspects of International Business*. She is currently revising its new edition. Her research encompasses dispute settlement, governance, outsourcing and privacy as they relate to international trade law. She has taught, researched, and practiced law extensively in Canada and Europe, taught in China, and has lectured in Vietnam, Singapore, Australia and New Zealand.

KAREN NG was called to the Ontario Bar in 2002, following which she completed her LLM (Law and Technology) at the University of Ottawa. She currently practices intellectual property law at Aird & Berlis LLP and is a registered trade-mark agent.

SEAN ROBERTSON is a doctoral student at the Department of Geography, Simon Fraser University, Vancouver, where he is developing a thesis on the politics of intellectual property and food security from a bio-political approach. His other research interests include sexuality, space, and the law.

ANDREA SLANE is an Associate at Osler, Hoskin & Harcourt LLP, where she practices intellectual property and technology law. She is affiliated with the Centre for Innovation Law and Policy at the University of Toronto. Her larger project on the negotiation of the boundaries between public and private matters on the internet is an outgrowth of her pre-law life, where she wrote *A Not So Foreign Affair: Fascism, Sexuality and the Cultural Rhetoric of American Democracy* (Duke University Press, 2001).

HONG XUE was elected as one of the Ten Outstanding Young Jurists by the China Law Society and granted the Special Governmental Allowance by the State Council for prominent contribution to social science. She also received the Outstanding Young Researcher Award from the University of Hong Kong. Her publications include *Chinese Intellectual Property Law in the 21st Century* (2002) and *Intellectual Property in the Network Age* (2000).

BRUCE ZIFF is a professor of law at the University of Alberta, where he has taught property law for over twenty years. He has been a visiting professor at Osgoode Hall Law School and the University of Wollongong (NSW), and has served as Special Counsel to the Alberta Law Reform Institute. His most recent book is *A Property Law Reader: Cases, Commentaries and Questions* (Carswell, 2004).

COLLABORATEURS ET COLLABORATRICES

CARYS CRAIG est professeure adjointe à la Faculté de droit Osgoode Hall de Toronto, au Canada, où elle enseigne le droit d'auteur, le droit des marques de commerce et les aspects internationaux de la propriété intellectuelle. Diplômée avec honneur du programme de LLB de la University of Edinburgh, elle possède un LLM de la Queen's University de Kingston et elle complète actuellement un SJD à la University of Toronto.

DANIEL GERVAIS est l'auteur de la deuxième édition (Sweet & Maxwell, 2003) de l'ouvrage *The TRIPS Agreement: Drafting History and Analysis*, le livre de référence sur l'histoire et l'interprétation de l'Accord sur les aspects des droits de propriété intellectuelle qui touchent au commerce, et le coauteur du livre *Intellectual Property: The Law in Canada* (Carswell, 2005) — réalisé en collaboration avec la professeure Elizabeth F. Judge ainsi que d'un ouvrage à paraître sur la gestion collective du droit d'auteur que publiera Kluwer Law International en 2006. Le professeur Gervais est rédacteur associé du *Journal of World Intellectual Property* et membre du conseil d'administration du *Oxford Journal of Intellectual Property Law and Practice*.

EMILY WOODWARD DEUTSCH termine un grade en droit au Law Center de la Georgetown University à Washington, DC. Elle perfectionne ses compétences juridiques en travaillant comme auxiliaire juridique pour la Washington Metropolitan Area Transit Authority et ses compétences en matière de l'Internet en tant que rédactrice en ligne du journal *The Washington Post*. Emily est une diplômée du College of William and Mary, de Williamsburg, en Virginie.

AVNER LEVIN fait actuellement de la recherche sur la réglementation et la protection juridiques des renseignements personnels dans le milieu du commerce au détail, des soins de santé et des secteurs de l'emploi dans les divers ressorts canadiens et internationaux, et plus particulièrement aux États-Unis, dans l'Union européenne et en Australie. Ses autres intérêts de recherche sont le droit de gestion du savoir, le droit de l'emploi et du travail ainsi que la jurisprudence connexe.

MARY JO NICHOLSON est l'auteure du premier manuel canadien sur les aspects juridiques du commerce international, *Legal Aspects of International Business*. Elle en révisé actuellement la nouvelle édition. Ses recherches ont trait, entre autres, au règlement de différends, à la gouvernance, à l'impartition et à la protection des renseignements personnels dans le contexte du droit du commerce international. Elle a une longue expérience de l'enseignement, de la recherche et de la pratique du droit au Canada et en Europe. Elle a aussi enseigné en Chine et donné des conférences au Vietnam, à Singapour, en Australie et en Nouvelle-Zélande.

KAREN NG est devenue membre du barreau de l'Ontario en 2002, puis elle a entrepris des études de LLM au programme de droit et technologie à l'Université d'Ottawa. Elle pratique actuellement dans le domaine du droit de la propriété intellectuelle auprès du cabinet Aird & Berlis s.r.l. et elle est une agente des marques de commerce agréée.

SEAN ROBERTSON est étudiant au doctorat au Département de géographie de la Simon Fraser University, à Vancouver, où il développe une thèse concernant les politiques de la propriété intellectuelle et la sécurité alimentaire dans une perspective biopolitique. Ses autres intérêts de recherche ont trait à la sexualité, à l'espace et au droit.

ANDREA SLANE est une associée du cabinet Osler, Hoskin & Harcourt s.r.l.. Elle pratique dans le domaine de la propriété intellectuelle et du droit des technologies. Elle est affiliée avec le Centre for Innovation Law and Policy de la University of Toronto. Son projet de plus grande envergure sur la négociation des limites entre les questions d'intérêt public et d'intérêt privé en matière de l'Internet est la suite de ses intérêts antérieurs au droit, lorsqu'en 2001 elle a publié aux presses de la Duke University l'ouvrage *A Not So Foreign Affair: Fascism, Sexuality and the Cultural Rhetoric of American Democracy*.

HONG XUE fait partie des dix jeunes juristes les plus remarquables élus par le barreau de la Chine, et le Conseil d'État lui a attribué une bourse spéciale du gouvernement pour sa contribution exceptionnelle aux sciences sociales. Elle a également reçu le prix des jeunes chercheurs par excellence de la University of Hong Kong. Au nombre de ses publications sont les ouvrages *Chinese Intellectual Property Law in the 21st Century* (2002) et *Intellectual Property in the Network Age* (2000).

BRUCE ZIFF est professeur de droit à la University of Alberta, où il a enseigné le droit des biens pendant plus de vingt ans. Il a été professeur invité à la Faculté de droit Osgoode Hall et à la University of Wollongong, à Nouvelle-Galles du Sud, en Australie. Il a aussi exercé le mandat de conseiller spécial auprès du Alberta Law Reform Institute. Son ouvrage le plus récent est intitulé *A Property Law Reader: Cases, Commentaries and Questions* (Carswell, 2004).